
Protokół nr 38 /XXXVIII/09
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 25 listopada 2009r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.

Godzina rozpoczęcia -   9.15
Godzina zakończenia - 15.00

Sprawy regulaminowe:
a) Otwarcie sesji i powitanie gości.
b) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

Radni nieobecni na posiedzeniu:
Michał Prokopczak

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. Powitał 
radnych  oraz  zaproszonych  gości.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w  sesji  uczestniczy  19 
radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. (lista obecności - zał. nr 1 
do protokołu)

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie porządek obrad sesji.

Rada Miejska 19 głosami „za”
przyjęła porządek obrad w brzmieniu :
3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 13 
października do 16 listopada 2009r. 
4. Podjęcie uchwał :
       a)  w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009. 
       b)  zmieniająca Uchwałę Nr 215/XXVII/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie  z dnia 30 grudnia 2008r. w 
           sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2009 – 
            2013.

c) w sprawie  wprowadzenia zmian do uchwały nr 239/XXX/09 z dnia 15 kwietnia 2009r. w sprawie 
przyjęcia do realizacji „Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Nowa Ruda na lata 2008-2015.”

d) w sprawie stawek podatku od nieruchomości. 
e) w sprawie stawek podatku od środków transportowych. 
f) w sprawie stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla obszaru w rejonie ulic Górniczej i Świdnickiej w Nowej Rudzie z ustaleniami studium. 
g) w  sprawie  rozstrzygnięcia  o  sposobie  rozpatrzenia  uwagi  do  projektu  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru  w rejonie  ulic  Górniczej  i  Świdnickiej  w  Nowej 
Rudzie. 

h) w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie realizacji, zapisanych w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru w rejonie ulic Górniczej i Świdnickiej w Nowej Rudzie, inwestycji z 
zakresu  infrastruktury  technicznej,  które  należą  do  zadań  własnych  gminy  oraz  zasadach  uch 
finansowania, zgodnie z przepisami o finansach publicznych. 

i) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie 
ulic Górniczej i Świdnickiej w Nowej Rudzie. 

j) w sprawie stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla  terenu  górniczego  złoża  „Słupiec-Dębówka”  w  granicach  miasta  Nowa  Ruda  z  ustaleniami 
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studium. 
k) w sprawie rozstrzygnięcie o sposobie realizacji, zapisanych w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego  dla terenu górniczego złoża „Słupiec-Dębówka”  w granicach miasta Nowa Ruda, 
inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach 
ich finansowania, zgodnie z przepisami o finansach publicznych. 

l) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu górniczego 
złoża „Słupiec-Dębówka” w granicach miasta Nowa Ruda. 

m) zmieniająca uchwałę Nr 166/XXII/04 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 czerwca 2004r. w 
sprawie szczegółowych zasad utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Nowa Ruda 

n) w sprawie zmiany nazwy ulicy. 
o) w sprawie nadania nazwy ulicy. 
p) w  sprawie  określenia  liczby  przeznaczonych  do  wydania  w  roku  2010  nowych  licencji  na 

wykonywanie transportu drogowego taksówką na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda. 
q) w  sprawie  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2010. 
r) w sprawie Programu Współpracy Miasta Nowa Ruda z organizacjami pozarządowymi w 2010 roku. 
s) w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w 

Nowej Rudzie. 
5. Odpowiedzi na interpelacje.
6. Interpelacje radnych.
7. Zapytania radnych. 
8. Sprawy różne.
 9. Zakończenie obrad.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej Behan zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu z XXXVII 
sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddał go pod głosowanie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za”  
przyjęła protokół z XXXVII sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Behan  wręczył  Panu  Januszowi  Trzcińskiemu   tytuł  
„Honorowego  Obywatela  Nowej  Rudy”,  który  został  przyznany  przez  Radę  Miejską  w  Nowej  Rudzie  
Uchwałą Nr 261/XXXIII/09 z dnia 17 czerwca 2009r. 

Burmistrz  Miasta  podziękował   Pani  Poseł  Monice  Wielichowskiej  za  dwuletnią  współpracę  z  
noworudzkim samorządem.

Na posiedzenie przybywa radny Tomasz Kuczaj

Po części uroczystej profesor Janusz Trzciński wygłosił  wykład nt.  sądownictwa administracyjnego jako 
gwarancji ochrony wartości i praw jednostki.

Przerwa 30 min.
Po przerwie

Posiedzenie opuścili  radna Halina Gajcy i radny Zbigniew Radgowski

Ad.3.  Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 13 października 2009r. do dnia 16 listopada 2009r.  (sprawozdanie – zał. nr 2 do protokołu)

Radny Krzysztof Richter – zapytanie w „zakresie infrastruktury i inwestycji” dot. rewitalizacji miasta Nowa 
Ruda – ul. Rynek, Boh. Getta i Mała. Wykonawca złożył wniosek o przesunięcie terminu zakończenia robót 
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na dzień 30 mają 2010r. ze względu na konieczność wykonania robót dodatkowych. Co to za dodatkowe 
prace i kto poniesie odpowiedzialność.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji Krzysztof Budzyna – przesunięcie terminu wykonania robót 
podyktowane było podyktowane koniecznością wykonania nowego muru oporowego na parkingu,  od strony 
potoku i zaplecza ul. Rynku. Obecny mur oporowy w ocenie projektanta spełniał swoje zadania jednak po 
odkopaniu  tyłu  muru  okazało  się  że  jego  stan  techniczny jest  niezadowalający.  Pozostawienie  muru  w 
obecnym stanie zagraża  katastrofą podczas użytkowania parkingu. Dlatego podjęto decyzję o wykonaniu 
robót dodatkowych. Wykonawca uzgodnił taką decyzję z urzędem. Odnośnie wyciągnięcia konsekwencji to 
obecnie jest to na etapie prawnym.

Radny Krzysztof  Richter  –  kolejne  zapytanie  z  „zakresu  infrastruktury i  inwestycji”  „budowa budynku 
szatniowo-  biurowego  na  kompleksie  sportowym  przy  ul.  Sportowej”.  Czy  wykonawca  firma  Bioterm 
wykonała w określonym terminie dokumentację projektową.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji Krzysztof Budzyna – wykonawca  do dnia dzisiejszego nie 
przedłożył  dokumentacji projektowej.

Radna Regina Wałęsa -  kiedy mieszkańcy Nowej Rudy usłyszą hejnał?

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – Komisja Konkursowa dokonała wyboru trzech prac, z których wybrano 
jeden. Utwory  zostaną  przekazane komisjom stałym rady do zaopiniowania.

Radny Bogusław Frącek – prosi o przekazanie radnym utworu w postaci pliku MP3.

Radny Jerzy Pulit –  prosi by komisje zajęły się również wyborem formy odtwarzania hejnału. Zatrudnienie 
hejnalisty bądź odtwarzanie elektroniczne. Jest pomysł by hejnał  od mają do końca września był garny przez 
hejnalistę oraz w dni wolne od pracy i święta państwowe.

Radny Piotr Wróbel – kto będzie inwestorem budowy targowiska miasto czy prywatny inwestor.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – na dzień dzisiejszy nie ma wybranego inwestora. Jeżeli będzie ktoś 
zainteresowany to i tak  musi zostać przeprowadzone postępowanie przetargowe.

Rada Miejska 18 głosami „za”
przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 13 października 2009r. do dnia 16 listopada 2009r.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej  Behan  –  w  związku  z  tym,  że  mamy  na  sali  obrad  osoby 
projektujące miejscowe plany dlatego rozpoczniemy omawianie punktu „podjęcie uchwał” od ppkt. „f”.

Na posiedzenie przybywa radny Zbigniew Radgowski

Ad. 4. Podjęcie uchwał:

a)  w sprawie stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla obszaru w rejonie ulic Górniczej i Świdnickiej w Nowej Rudzie z ustaleniami studium.

Naczelnik  Wydziału  Infrastruktury  i  Inwestycji  Krzysztof  Budzyna  -  uchwałę  podejmuje  się
w  celu  spełnienia  wymogu  ustawowego  zawartego  w  art.  20  ust.1  ustawy  o  planowaniu
i  zagospodarowaniu  przestrzennym.  Po  stwierdzeniu  zgodności  projektu  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru  w  rejonie  ulic  Górniczej  i  Świdnickiej  ze  Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Miejskiej Nowa Ruda projekt planu 
będzie mógł zostać uchwalony przez Radę Miejską Nowej Rudy.  

Projektant Paweł Czuczwara – omówił załącznik mapowy do projektu uchwały.

Strona 3



Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – prosi o przedstawienie opinii komisji stałych.

Radny Piotr Wróbel – poinformował, że opinia Komisji Gospodarczo – Budżetowej w sprawie projektów 
uchwał dot. miejskiego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru ulic Górniczej i Świdnickiej jest 
pozytywna.

Radny Bogusław Frącek – poinformował, że opinia Komisji Zdrowia i Ekologii w sprawie projektu uchwały 
dot. uchwalenia planu jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 
w rejonie ulic Górniczej i Świdnickiej w Nowej Rudzie z ustaleniami studium.

posiedzenie opuścił radny Arkadiusz Michalski

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 
w rejonie ulic Górniczej i Świdnickiej w Nowej Rudzie z ustaleniami studium.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr  301/XXXVIII/09

w sprawie stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
obszaru w rejonie ulic Górniczej i Świdnickiej w Nowej Rudzie z ustaleniami studium.

b)  w  sprawie  rozstrzygnięcia  o  sposobie  rozpatrzenia  uwagi  do  projektu  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie ulic Górniczej i Świdnickiej w Nowej Rudzie.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji Krzysztof Budzyna – prosi o wprowadzenie poprawki do 
projektu uchwały w § 1 pkt. 1 poprzez dopisanie słowa „ulica” przed słowem  Nyska 83/85

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan –  poddał pod głosowanie  wprowadzenie poprawki do  § 1 
pkt. 1.

Rada Miejska 18 „za” głosami:
 przyjęła proponowaną poprawkę do projektu uchwały.

Naczelnik  Wydziału  Infrastruktury  i  Inwestycji  Krzysztof  Budzyna  –  uchwałę  podejmuje  się  w  celu 
spełnienia  wymogu  ustawowego  zawartego  w  art.  20  ust.1  ustawy  o  planowaniu  i  zagospodarowaniu 
przestrzennym. Rada Miejska przed przystąpieniem do uchwalenia miejscowego planu rozstrzyga o sposobie 
rozpatrzenia uwag złożonych do projektu miejscowego planu. Nieuwzględnienie uwagi w zakresie zmiany 
minimalnej  powierzchni  biologicznie  czynnej  do  20%  wynika  z  ustaleń  obowiązującego  Studium 
uwarunkowań i  kierunków zagospodarowania  przestrzennego gminy miejskiej  Nowa Ruda (zwane dalej 
Studium),  w  którym  zapisana  jest  wartość  30%.  Ze  względu  na  konieczność  zachowania  zgodności 
przedmiotowego  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  ze  Studium,  nie  jest  możliwe 
przyjęcie  mniejszej  wartości  procentowej  w  projekcie.  Nieuwzględnienie  uwagi  w  zakresie  zmiany 
„obowiązującej  linii  zabudowy” na „nieprzekraczalną linię zabudowy” wynika z:  kontynuacji  istniejącej 
pierzei budynków mieszkalnych zlokalizowanych wzdłuż ul. Świdnickiej i Piłsudskiego, zharmonizowania 
lokalizacji  nowych budynków z istniejącą  w sąsiedztwie  zabudową o wysokich walorach historycznych 
pozostających w gminnej ewidencji zabytków, konieczności odsunięcia kompleksu parkingów od zabudowy 
mieszkaniowej i przesunięcie jej na tyły działki oraz odsunięcia zabudowy od terenu zagrożonego zalaniem, 
wpływając w ten sposób  pozytywnie na bezpieczeństwo inwestycji.

na posiedzenie powraca radny Arkadiusz Michalski 
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Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwagi do projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru w rejonie ulic Górniczej i Świdnickiej w Nowej Rudzie.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwagi do projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru w rejonie ulic Górniczej i Świdnickiej w Nowej Rudzie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 302/XXXVIII/09

w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwagi do projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie ulic Górniczej i Świdnickiej w Nowej Rudzie.”

c) w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie realizacji, zapisanych w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego  dla  obszaru  w  rejonie  ulic  Górniczej  i  Świdnickiej  w Nowej  Rudzie,  inwestycji  z 
zakresu  infrastruktury  technicznej,  które  należą  do  zadań  własnych  gminy  oraz  zasadach  ich 
finansowania, zgodnie z przepisami o finansach publicznych.

Naczelnik  Wydziału  Infrastruktury  i  Inwestycji  Krzysztof  Budzyna  –  uchwałę  podejmuje  się  w  celu 
spełnienia  wymogu  ustawowego  zawartego  w  art.  20  ust.1  ustawy  o  planowaniu  i  zagospodarowaniu 
przestrzennym. Rada Miejska przed przystąpieniem do uchwalenia miejscowego planu rozstrzyga o sposobie 
realizacji  zapisanych  w  planie  inwestycji  z  zakresu  infrastruktury  technicznej,  które  należą  do  zadań 
własnych gminy oraz zasadach ich finansowania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie  rozstrzygnięcia  o  sposobie  realizacji,  zapisanych  w  miejscowym  planie  zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru w rejonie ulic Górniczej i Świdnickiej w Nowej Rudzie, inwestycji z zakresu 
infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach uch finansowania, zgodnie z 
przepisami o finansach publicznych.

Wobec braku  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie 
rozstrzygnięcia o sposobie realizacji, zapisanych w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego 
dla obszaru w rejonie ulic Górniczej i  Świdnickiej w Nowej Rudzie, inwestycji  z zakresu infrastruktury 
technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach uch finansowania, zgodnie z przepisami o 
finansach publicznych.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 303/XXXVIII/09

w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie realizacji, zapisanych w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru w rejonie ulic Górniczej i Świdnickiej w Nowej Rudzie, inwestycji z zakresu 

infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach uch finansowania,  
zgodnie z przepisami o finansach publicznych.”

d) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie 
ulic Górniczej i Świdnickiej w Nowej Rudzie.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i  Inwestycji  Krzysztof  Budzyna – miejscowy plan zagospodarowania 
przestrzennego, będący przedmiotem uchwalenia zainicjowany został Uchwałą Nr 97/XII/07 Rady Miejskiej 
w Nowej Rudzie z dnia 17 października 2007 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
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zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w  rejonie ulic Górniczej  i  Świdnickiej.  Celem planu było 
umożliwienie  rozwoju  gospodarczego  poprzez  przywrócenie  i  intensyfikację  działalności  przemysłowej, 
usługowej  oraz  uporządkowanie  terenu.  Pozytywnymi  skutkami  uchwalenia  planu  jest  wprowadzenie 
zapisów  dotyczących  wielkości  zabudowy,  linii  zabudowy  i  uregulowanie  struktury  funkcjonalno- 
przestrzennej.  Plan  stanowi  kontynuację  planowania  w  tym  rejonie  miasta  i   służy  zrównoważonemu 
rozwojowi  miasta  Nowej  Rudy.  Przedkładany projekt  planu  został  sporządzony w trybie  określonym w 
odpowiednich  przepisach,  w  tym  art.  17  ustawy  o  planowaniu  i  zagospodarowaniu  przestrzennym, 
podlegając m.in. opiniowaniu, uzgodnieniu i wyłożeniu do publicznego wglądu. Ze względu na przyjęcie 
uwagi złożonej w trakcie procedury planistycznej na etapie pierwszego wyłożenia do publicznego wglądu 
projektu planu miejscowego, przez Radę Miejską w Nowej Rudzie na sesji, która odbyła się dnia 25 lutego 
2009 roku, projekt został skierowany do ponowienia procedury w niezbędnym zakresie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru  w  rejonie  ulic 
Górniczej i Świdnickiej w Nowej Rudzie.

Wobec braku  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie ulic Górniczej  i 
Świdnickiej w Nowej Rudzie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 304/XXXVIII/09

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie ulic  
Górniczej i Świdnickiej w Nowej Rudzie.”

e) w sprawie stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla  terenu  górniczego  złoża  „Słupiec-Dębówka”  w  granicach  miasta  Nowa  Ruda  z  ustaleniami 
studium.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji Krzysztof Budzyna – projekt  uchwały  w  sprawie 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego przekazywany Radzie Miejskiej  został 
sporządzony  w  oparciu  o  ustawę  o  planowaniu  i  zagospodarowaniu  przestrzennym  i  ustawę  Prawo 
geologiczne i górnicze. Posiadający koncesję  Przedsiębiorca,  tj.  Kopalnie Surowców Skalnych Sp.  z  o.o. 
w  Bartnicy,  wystąpił  o  umożliwienie  realizacji  nowych  zamierzeń  związanych  z  eksploatacją  złoża. 
Omawiany plan, ma na celu integrację wszelkich działań podejmowanych w granicach terenu górniczego w 
celu  wykonania  uprawnień  Przedsiębiorcy,  zapewnienia  bezpieczeństwa  powszechnego,  a  także  ochrony 
środowiska,  w  tym  obiektów  budowlanych  zgodnie  z  art.  53  ustawy  z  dnia  4  lutego  1994  r.  Prawo 
geologiczne  i  górnicze.  Poza  ogólnymi  regulacjami,  odnoszącymi  się  do  zagospodarowania  terenu, 
dotyczącymi  m.  in.  ochrony środowiska,  ochrony przyrody,  krajobrazu,  kształtowania  zabudowy projekt 
planu określa w szczególności zasady prowadzenia działalności górniczej. Nakładany przez ustawę „Prawo 
geologiczne i górnicze” obowiązek integracji wszelkich działań uwzględniono w projekcie planu poprzez m. 
in.  wprowadzenie  szeregu  regulacji  prośrodowiskowych.  W szczególności  określono  różne  rozwiązania 
służące ograniczeniu najważniejszych, bezpośrednich i pośrednich, oddziaływań kopalni. Po wprowadzeniu 
tych  rozwiązań  powinny się  zmniejszyć  jej  dotychczasowe  negatywne   oddziaływania.  Między innymi 
uwarunkowano  możliwość  rozpoczęcia  eksploatacji  kopaliny  na  nowych  terenach  od  uprzedniego 
zrealizowania ekranów ziemnych, pokrytych zielenią ochronną, które będą ograniczać emisje pyłu i hałasu z 
obszaru kopalni, co mieszkańcy uznawali dotychczas za najbardziej dokuczliwy efekt jej działalności. W 
projekcie planu ustalono sposób formowania tego ekranu ziemnego i jego wysokość, a także sprecyzowano 
wymagania odnośnie zieleni ochronnej.

Projektant Marek Wiland -omawia złącznik mapowy do projektu uchwały.

Radny Piotr Wróbel – poinformował, że opinia Komisji Gospodarczo – Budżetowej w sprawie projektów 
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uchwał dot. miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu górniczego złoża „Słupiec – 
Dębówka” w granicach miasta Nowa Ruda  jest pozytywna.

Radny Bogusław Frącek – poinformował, że opinia Komisji Zdrowia i Ekologii w sprawie projektu uchwały 
dot. uchwalenia planu jest pozytywna.

Radny Krzysztof Richter – czy zakres ekranu zieleni będzie stały a także czy zieleń zakryje urwisko skalne.

Projektant Marek Wiland -będzie to zieleń stała. Oczekuje się, że będzie tam las należy jednak pamiętać, że 
jest to teren trudno przyjmujący roślinność.

Radny Tadeusz Daszkiewicz – jak bardzo przybliży się wysypisko do osiedla Wojska Polskiego.
Projektant Marek Woland – kopalnia nie przybliży się do osiedla. Pomiędzy osiedlem a kopalnią będzie 
utworzony ekran zieleni.

Radny Tomasz Kuczaj – pytanie dot. budowy drogi dwupasmowej, która ma być wybudowana pomiędzy 
ogródkami działkowymi. Takie działanie jest negatywne. Ogrody działkowe „Zielona Dolina” to azyl dla 
mieszkańców by mieli gdzie aktywnie wypoczywać.

Projektant  Marek  Woland  -  plan  musi  być  zgodny  z  założeniami  studium i  nie  ma  innej  możliwości 
przebiegu tej drogi. Znając działania Ogrodów Działkowych  jest mało prawdopodobne by wyraziły zgodę 
na  budowę  drogi  a  bez  ich  zgody droga  nie  powstanie.  Plan  musiał  powstać  i  musiał  być  zgodny z 
założeniami studium.

posiedzenie opuszcza rany Andrzej Cyman

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały   w 
sprawie stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  dla terenu 
górniczego złoża „Słupiec-Dębówka” w granicach miasta Nowa Ruda z ustaleniami studium.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  dla terenu 
górniczego złoża „Słupiec-Dębówka” w granicach miasta Nowa Ruda z ustaleniami studium.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 305/XXXVIII/09

w sprawie stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu górniczego złoża „Słupiec-Dębówka” w granicach miasta Nowa Ruda z ustaleniami studium.”

f)  w sprawie rozstrzygnięcie o sposobie realizacji, zapisanych w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego  dla  terenu  górniczego  złoża  „Słupiec-Dębówka”  w  granicach  miasta  Nowa  Ruda, 
inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach 
ich finansowania, zgodnie z przepisami o finansach publicznych.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
sprawie  rozstrzygnięcie  o  sposobie  realizacji,  zapisanych  w  miejscowym  planie  zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu górniczego złoża „Słupiec-Dębówka” w granicach miasta Nowa Ruda, inwestycji z 
zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich finansowania, 
zgodnie z przepisami o finansach publicznych.
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Wobec braku głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały  w sprawie 
rozstrzygnięcie o sposobie realizacji, zapisanych w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu  górniczego  złoża  „Słupiec-Dębówka”  w  granicach  miasta  Nowa  Ruda,  inwestycji  z  zakresu 
infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich finansowania, zgodnie z 
przepisami o finansach publicznych.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 17 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr 306/XXXVIII/09

w sprawie rozstrzygnięcie o sposobie realizacji, zapisanych w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu górniczego złoża „Słupiec-Dębówka” w granicach miasta Nowa Ruda, inwestycji  

z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich 
finansowania, zgodnie z przepisami o finansach publicznych.”

g)  w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu górniczego 
złoża „Słupiec-Dębówka” w granicach miasta Nowa Ruda.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i  Inwestycji  Krzysztof Budzyna – prosi  o wprowadzenie  poprawek do 
projektu uchwały :  

- § 9 ust. 3 pkt. 4 dodanie litery duże „M” do zapisu „1ZI”, 
- § 9  ust. 3 pkt. 5 dodanie litery duże „M” do zapisów „1PZ”, „2ZI”, „3ZI”  
- § 11 ust. 12  zmiany zapisu „użytkownikami „ na zapis „właścicielami”
- § 9 ust. 13 pkt. 4    zmiana zapisu „operatorami” na zapis „właścicielami”

Poinformował również, że w trybie wyłożenia planu nie wpłynęły uwagi  ale wpłynęły zapytania na które 
przedstawiono już odpowiedzi.
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie zaproponowane zmiany do projektu uchwały

Rada Miejska 18 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym się od głosowania”
przyjęła zmiany do zapisu w  § 9 ust. 3 pkt. 4 dodanie litery duże „M” do zapisu „1ZI”

Rada Miejska 16 głosami „za” przy 2 „wstrzymującym się od głosowania”
przyjęła zmiany do zapisu w § 9  ust. 3 pkt. 5 dodanie litery duże „M” do zapisów „1PZ”, „2ZI”, „3ZI”  

Rada Miejska 16 głosami „za” przy 2 „wstrzymującym się od głosowania”
przyjęła zmiany do zapisu w § 11 ust. 12  zmiany zapisu „użytkownikami „ na zapis „właścicielami”

Rada Miejska 13 głosami „za” przy 4 „wstrzymującym się od głosowania”
przyjęła zmiany do zapisu w § 9 ust. 13 pkt. 4    zmiana zapisu „operatorami” na zapis „właścicielami”

Radny Piotr Wróbel – w Gminie Nowa Ruda przygotowywane są dwa plany zagospodarowania jeden z planów 
miał dot. bezpośrednio kopalni a drugi złoża „Dębówka”. Czy te plany zostały już przyjęte?

Projektant Marek Wiland – nie zna szczegółów z tego co wie to projektant zmarł i musi zostać wybrany nowy.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji Krzysztof Budzyna –   nad projektem nadal pracuje powołany 
do tego zespół ale nastąpiła zmiana głównego projektanta. Gmina wystąpiła o nowe uzgodnienia planu. 

Radna Regina Wałęsa – czy w związku z rozbudową kopalni nie zwiększą się zagrożenia.

KSS „Bartnica” Wiesław Kowalczyk – nie wpłynie to na rodzaj i sposób eksploatacji i przeróbki złoża. Sposób 
oddziaływania na środowisko się nie zmieni.

posiedzenie opuścił radny Zdzisław Druciak 
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Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź zapytania  do projektu uchwały w 
sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenu  górniczego  złoża 
„Słupiec-Dębówka” w granicach miasta Nowa Ruda.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenu  górniczego  złoża 
„Słupiec-Dębówka” w granicach miasta Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 15 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących się od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr 307/XXXVIII/09

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu górniczego złoża 
„Słupiec-Dębówka” w granicach miasta Nowa Ruda.”

przerwa
po przerwie

na posiedzenie przybywa radny Zdzisław Druciak

h)  w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009. 

Skarbnik Miasta Jan Szeląg – w związku z możliwością otrzymania dofinansowania ze środków RPO dla 
Województwa Dolnośląskiego dla zadania „Budowa infrastruktury  II etap rozwoju Noworudzkiego Parku 
Przemysłowego” wprowadza się do budżetu zadania z kwotą 20.700,-zł  w roku 2009 na przygotowanie 
studium wykonalności.  Dokonuje  się  zmiany w paragrafie  wydatków na  zadaniu  „Rewitalizacja  miasta 
Nowa Ruda przebudowa ul. Boh. Getta i Małej” celem dostępności turystycznej o kw. 100.000,-zł ( środki z 
UE i udział własny) Przebudowa zabytkowego rynku wraz z rewitalizacja Ratusza przesunięcie środków 
pomiędzy  zadaniami  na  kw.  200.000,-zł.  W związku  z  proponowanym  nieprzestąpieniem do  realizacji 
zadania „Budowa budynku szatniowo – biurowego na kompleksie sportowym przy ul. Sportowej w Nowej 
Rudzie  kwotę  400.000,-zł  proponuje  się  przeznaczyć  na  zwiększenie  planu  wydatków  na  zadaniu 
„Rewitalizacja  miasta  Nowa  Rynek  i  Boh.  Getta  –  przebudowa  zabytkowego  rynku  wraz  z  restauracja 
Ratusza”  -  konieczność   budowy  muru  oporowego  przy  parkingu.  Otrzymano  z  Funduszu  Regionu 
Wałbrzyskiego środki w  wysokości 24.000,-zł z usuwanie skutków intensywnych opadów w miesiącach 
letnich. Zwiększenie planu wydatków na zadaniu „Budowa wielofunkcyjnego boiska sportowego ogólnie 
dostępnego dla dzieci i młodzieży przy Szkole Podstawowej Nr 2 na zakup piłkochwytów.

Radny Piotr Wróbel  – poinformował,  że opinia Komisji  Gospodarczo – Budżetowej w sprawie projektu 
uchwały jest pozytywna.

Radny  Tadeusz  Daszkiewicz  –  jest  bardzo  zaniepokojony  faktem,  że  środki  przeznaczone  na  budowę 
budynku – szatniowo – biurowego zostały przesunięte. Obiekt jest w stanie krytycznym.

Burmistrz  Miasta  Tomasz  Kiliński  –  na  chwilę  obecną  przygotowywana  jest  dokumentacja  projektowa 
budynku  szatniowo  –  biurowego  przy  ul.  Sportowej.  Z  Regionalnego  Programu  Operacyjnego  na 
wnioskowana kwotę  4.7 tys.. Otrzymano tylko 1.6 tys. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź zapytania  do projektu uchwały  w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009. 

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 308/XXXVIII/09

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2009.” 
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i) zmieniająca Uchwałę Nr 215/XXVII/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 grudnia 2008r. W 
sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2009 - 
2013

Naczelnik  Wydziału  Rozwoju  i  Promocji   Przemysław  Herter  - uwagi  na  podjęcie  przez  Zarząd 
Województwa Dolnośląskiego uchwały o wyborze projektów do dofinansowanie w ramach Regionalnego 
Programu  Operacyjnego  Województwa  Dolnośląskiego  w  działaniu  6.2  Turystyka  Aktywna,  zaistniała 
potrzeba wprowadzenia zmian dotycząca projektów zgłoszony do przedmiotowego działania:
-  Projekt  pn.:  Regionalne  centrum  turystyki  aktywnej  –  modernizacja  obiektów  sportowych  przy  ul. 
Kłodzkiej 16 z zagospodarowaniem terenu oraz budową boiska o nawierzchni sztucznej, otrzymał obniżone 
dofinansowanie w wysokości 23,67 %, planowane było 70 %. Zmiana w przypadku tego projektu dotyczy 
obniżenia wartości dofinansowania oraz zwiększenia wkładu własnego gminy.
-  Projekt  pn.:  Budowa  wyciągu  letnio-zimowego  wraz  z  infrastrukturą  towarzyszącą  w  ramach 
zagospodarowania turystycznego Góry Wszystkich Świętych, nie otrzymał dofinansowania. Projekt zostaje 
usunięty z Wieloletniego Programu Inwestycyjnego.
Ponadto, w  związku z przygotowywanym przez Gminę Miejską Nowa Ruda wnioskiem projektowym dla 
inwestycji pn.: Budowa infrastruktury II etapu rozwoju Noworudzkiego Parku Przemysłowego, wprowadza 
się  przedmiotowy  projekt  do  Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego  w  celu  zabezpieczenia  środków 
finansowych  na  realizację  projektu.  Usuwa  się  zadanie  pn.:  Budowa  budynku  szatniowo-biurowego  na 
kompleksie sportowym przy ul. Sportowej w Nowej Rudzie.

Radny Piotr  Wróbel  –  poinformował,  że  opinia  Komisji  Gospodarczo  –  Budżetowej  w sprawie  projektu 
uchwały jest pozytywna. Prosi o informację nt. finansowania Noworudzkiego Parku Przemysłowego.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – projekt II etapu NPP w założeniach ma być realizowany przez Gminę 
Miejską.  Gmina  ma  być  ewentualnym beneficjentem środków o  które  będziemy aplikować.  Obecnie  jest 
ogłoszony nabór na tego rodzaju zadania w RPO. Wniosek jest w trakcie przygotowywania i będzie złożony. 
Jeżeli chodzi o finansowanie tego projektu to zakładamy otrzymanie dofinansowania na poziomie 85% z RPO i 
uzupełnienia  wkładu  poprzez   środki   pochodzące  z  wykupu  akcji  Agencji  Rozwoju  Regionalnego 
„AGROREG” w kwocie udziału własnego. Realizacja tego projektu  jest uzależniona od tego czy otrzymamy 
dofinansowanie z RPO.

Radny Janusz Staniocha – wnosi o zapisanie dwóch poprawek do WPI . W załączniku nr 12 do zmian w 
budżecie miasta pod zadaniem nr 353 „przebudowa dojazdu pod torami  ul. Orkana „ przewidziana kwota na to 
zadanie nie jest  uwzględniona w WPI. WPI powinno być spójne z uchwałę w sprawie zmian w budżecie 
miasta. Kolejne to zadanie nr 4” termomodernizacja obiektów edukacyjnych” na rok 2010 jest zapis 150 tys a 
w zał. nr 12 nie ma uwzględnionej tej kwoty. W ślad za tym te 150tys. powinno zostać wykreślone z WPI. 
Odnośnie   termomodernizacji  „przewidywany  całkowity  koszt  zadania”  jest  1.850  tys  a  w  zmianach  w 
budżecie mamy 1.750 tys skąd wynika różnica. Kolejne to  zadanie nr 7 „modernizacja drogi”. 

Naczelnik  Wydziału  Rozwoju  i  Promocji   Przemysław  Herter  –   kwota  150  tys.   z  zadania 
termomodernizacja pojawia się w propozycjach do budżetu na rok 2010 dlatego nie wymaga to poprawki.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński- zadanie dot. ul. Orkana nie jest ujęte w projekcie budżetu na rok 2010 
dlatego w WPI dokonano już tych zmian. 

Radny Janusz Staniocha – dąży do ujednolicenia WPI ze zmianami w budżecie na rok 2009.

Radny Zbigniew Radgowski  –  jeżeli  zmieniamy jeden dokument  tj.  WPI  to  te  zmiany powinny zostać 
uwzględnione w  kolejnym dokumencie tj. w obowiązującej uchwale budżetowej. Te dokumenty mają być 
spójne.

Radny Piotr Wróbel – jeżeli jest tyle niejasności do tego projektu uchwały to zaproponował zdjęcie go z 
porządku obrad sesji. 

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – ten projekt uchwały nie jest niezbędny do złożenia wniosku dlatego może 
właściwe będzie zdjęcie z porządku obrad tego punktu i dopracowanie go na kolejną sesję.

Radny Zbigniew Radgowski – dokument powinien zostać poprawiony dopiero przedstawiony radzie.

Radny Bogusław Frącek – postawił wniosek o odrzucenie projektu uchwały.
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Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych, kto jest  za odrzuceniem 
projektu uchwały zmieniającego Uchwałę Nr 215/XXVII/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 
grudnia 2008r. W sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda na 
lata 2009 - 2013

Rada Miejska  16 głosami „za” przy 2 „wstrzymujących się od głosowania” 

odrzuciła projekt uchwały zmieniający Uchwałę Nr 215/XXVII/08 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z 
dnia 30 grudnia 2008r. w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Miejskiej 
Nowa Ruda na lata 2009 - 2013

j)  w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały nr 239/XXX/09 z dnia 15 kwietnia 2009r. w sprawie 
przyjęcia do realizacji „Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Nowa Ruda na lata 2008-2015.”

Naczelnik Wydziału Rozwoju i Promocji  Przemysław Herter - w związku z przygotowywanym przez Gminę 
Miejską Nowa Ruda wnioskiem projektowym dla inwestycji  pn.:  Budowa infrastruktury II  etapu rozwoju 
Noworudzkiego Parku Przemysłowego, stwierdzono potrzebę wprowadzenia zmian do Lokalnego Programu 
Rewitalizacji Miasta Nowa Ruda na lata 2008 – 2015.  Ponadto, z uwagi na zakończenie prac projektowych 
dotyczących modernizacji ogrodzenia wzdłuż ul. Bohaterów Getta dokonuje się korekty projektu rezerwowego 
pn.: Modernizacja ul. Bohaterów Getta – etap 2, poszerzając jego zakres o prace przy ogrodzeniu.

Radny Piotr  Wróbel  –  poinformował,  że  opinia  Komisji  Gospodarczo  –  Budżetowej  w sprawie  projektu 
uchwały jest pozytywna.

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – poprosił o kilka minut przerwy

przerwa

po przerwie

posiedzenie opuścili :radna Jolanta Kasprzyk, Irena Caryk, Regina Wałęsa,radny Zbigniew Radgowski

Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź zapytania  do projektu uchwały  w 
sprawie wprowadzenia zmian do uchwały nr 239/XXX/09 z dnia 15 kwietnia 2009r. w sprawie przyjęcia do 
realizacji „Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Nowa Ruda na lata 2008-2015.”

Wobec braku  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian do uchwały nr 239/XXX/09 z dnia 15 kwietnia 2009r. w sprawie przyjęcia do realizacji 
„Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Nowa Ruda na lata 2008-2015.”

Rada Miejska w Nowej Rudzie 14 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 309/XXXVIII/09

w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały nr 239/XXX/09 z dnia 15 kwietnia 2009r. w sprawie przyjęcia do 
realizacji „Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Nowa Ruda na lata 2008-2015.”

Na posiedzenie powraca radna Regina Wałęsa i radny Zbigniew Radgowski

k)w sprawie stawek podatku od nieruchomości.

Skarbnik Jan Szeląg -podjęcie uchwały jest zasadne ponieważ górne granice stawek kwotowych podatków i 
opłat lokalnych uległy znaczącej w porównaniu do lat poprzednich zmianie. Stawki maksymalne ustalone 
obwieszczeniem  Ministra  Finansów  w  sprawie  górnych  granic  stawek  kwotowych  podatków  i  opłat 
lokalnych w 2010 roku, zostały ustalone na poziomie dużo wyższym w stosunku do obowiązujących w 2009 
roku. W związku z powyższym uzasadnione jest urealnienie obowiązujących na terenie miasta Nowa Ruda 
stawek podatku od nieruchomości tak, by z jednej strony zabezpieczyć wpływy do budżetu miasta, które 
umożliwią  realizację  jej  ustalonych  przepisami  prawnymi  zadań  własnych,  a  z  drugiej  strony mieć  na 
względzie interes społeczności lokalnej.
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Radny Piotr  Wróbel  –  poinformował,  że  opinia  Komisji  Gospodarczo  –  Budżetowej  w sprawie  projektu 
uchwały jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź zapytania  do projektu uchwały  w 
sprawie stawek podatku od nieruchomości.

Wobec braku  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie 
stawek podatku od nieruchomości.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 14 głosami „za” , przy 1 „wstrzymującym się od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr 310/ XXXVIII/09

w sprawie stawek podatku od nieruchomości.”

posiedzenie opuścił radny Bogusław Frącek 

l) w sprawie stawek podatku od środków transportowych.

Skarbnik Jan Szeląg -  zachodzi  konieczność urealnienia i  dostosowania obowiązujących na terenie miasta 
Nowa Ruda  stawek podatku od środkow transportowych tak,  by z  jednej  strony uchwała  była  zgodna  z 
obowiazujacymi w 2010 roku stawkami minimalnymi, a z drugiej strony zabezpieczyć wpływy do budżetu 
miasta, które umożliwią realizację jej ustalonych przepisami prawnymi zadań własnych mając na względzie 
interes społeczności lokalnej.

Radny Piotr  Wróbel  –  poinformował,  że  opinia  Komisji  Gospodarczo  –  Budżetowej  w sprawie  projektu 
uchwały jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź zapytania  do projektu uchwały w 
sprawie stawek podatku od środków transportowych.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie stawek podatku od środków transportowych.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 15 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 311/XXXVIII/09

w sprawie stawek podatku od środków transportowych.”

na posiedzenie powraca radna Irena Caryk

m)  zmieniający uchwałę Nr 166/XXII/04 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 czerwca 2004r. w 
sprawie szczegółowych zasad utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Nowa Ruda 

Zastępca  Burmistrza  Marzena  Wolińska  -  zmiana  wysokości  górnej  stawki  opłat  ponoszonych  przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbioru odpadów komunalnych podyktowana jest wydaniem 
decyzji Wojewody Dolnośląskiego o zamknięciu z dniem 1 stycznia 2010 r. składowiska odpadów w Nowej 
Rudzie  przy  ul.  Niepodległości.  W  związku  z  tym  faktem  przedsiębiorcy  prowadzący  działalność 
gospodarczą  polegającą  na  odbieraniu  odpadów  komunalnych  będą  zmuszeni  przewozić  odpady  na 
składowiska oddalone od Nowej Rudy, co wiąże się z dużo większymi kosztami wynikającymi z opłaty za 
składowanie odpadów na innym składowisku oraz transportem na znacznie większe odległości. Jednocześnie 
z  dniem  1  stycznia  2010  r.  wzrasta  opłata  środowiskowa,  co  również  ma  wpływ  na  wzrost  kosztów 
poniesionych przez w/w przedsiębiorców.

Radny Piotr  Wróbel  –  poinformował,  że  opinia  Komisji  Gospodarczo  –  Budżetowej  w sprawie  projektu 
uchwały jest pozytywna. Prosi i kilka słów nt. planowanej segregacji odpadów. 
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Prezes  NUK  Grzegorz  Kuzak  –  spółka  NUK  segregacją  odpadów  zajmuje  się  już  ponad  rok.  Został 
wprowadzony system workowy w zabudowie jednorodzinnej. Od nowego roku planowane jest rozszerzenie 
akcji segregowania odpadów poprzez wdrożenie cyfrowej segregacji odpadów. Zostanie wprowadzony kod 
kresowy dla każdego odbiorcy, który zechce segregować swoje odpady. Rodziny uczestniczące w akcji po 6 
miesiącach mogą nabyć ulgi w opłatach od 5-15%. Odnośnie inwestycji to trwają prace nad przygotowaniem 
stacji przeładunkowej. Będzie również ogłoszony przetarg na zakup ciągnika siodłowego z dwóch naczep i 
ruchoma podłogą koszt zakupu to kwota ok 320 tys. Spółka NUK zakupi koparko – ładowarkę do załadunku 
odpadów. 

Radny Piotr  Wróbel  –  podwyżki  jakie  będą  czekały mieszkańców będą  rzędu  60% tj.  gdy w tym roku 
płaciliśmy 8.20 gr. to w roku 2010 zapłacimy 11.60gr.

Prezes  NUK Grzegorz  Kuzak  –  najwięcej  zapłacą  indywidualne  osoby,  wspólnoty mogą  podchodzić  do 
przetargów.  Dlatego  wdrożono  segregację  odpadów  i  rodziny,  które  podejmą  się  segregacji  będą  mogły 
skorzystać z ulg.

Radny Zbigniew Radgowski  –  z  informacji  prezesa  spółki  podanej  na  Komisji  Gospodarczo Budżetowej 
wynika, że kalkulacja była robiona na 97 -99zł a w projekcie uchwały mamy podaną kwotę 105zł Skąd te 
wyliczenia.

Zastępca  Burmistrza  Marzena  Wolińska  –  nie  można  opierać  się  na  kalkulacji  podanej  przez  jednego  z 
przedsiębiorców. Kalkulacja kosztów gdy przewozimy odpady do Ścinawki to 97-99zł.

posiedzenie opuścił radny Arkadiusz Michalski

Radny Janusz Staniocha – opinia Komisji  Porządku Publicznego i  Komunikacji  nt.  projektu uchwały jest 
pozytywna.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu  uchwały 
zmieniający uchwałę Nr 166/XXII/04 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 czerwca 2004r. w sprawie 
szczegółowych zasad utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Nowa Ruda 

Wobec braku dalszych  głosów Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod głosowanie  projekt  uchwały 
zmieniający uchwałę Nr 166/XXII/04 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 czerwca 2004r. w sprawie 
szczegółowych zasad utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Nowa Ruda 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 14 głosami „za” , przy 1 głosie „przeciw” podjęła:

Uchwałę nr 312/XXXVIII/09

zmieniającą uchwałę Nr 166/XXII/04 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 30 czerwca 2004r. w sprawie 
szczegółowych zasad utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Nowa Ruda 

na posiedzenie powraca radny Arkadiusz Michalski

n) w sprawie zmiany nazwy ulicy

Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego Joanna Kołodziej -   Stowarzyszenie „Wspólnota Polska” z/s w 
Warszawie wystąpiło z wnioskiem o nadanie jednej z ulic miasta Nowej Rudy miana Tadeusza Jasińskiego. 
Nadanie  jednej  z  ulic  naszego  miasta  miana  tego  małego  bohatera  będzie  sposobem  oddania  hołdu 
wszystkim walczącym z sowiecką agresją.

Radny Janusz Staniocha – opinia Komisji  Porządku Publicznego i  Komunikacji  nt.  projektu uchwały jest 
negatywna.  Zaproponował, aby nazwać imieniem Tadeusza Jasińskiego skwer znajdujący się u zbiegu ulic.. 
Sokola i Świdnickiej wraz z usytuowaniem tam pamiątkowej tablicy.

Radny Tadeusz Daszkiewicz – jest  zaskoczony wnioskiem Stowarzyszenia  gdyż  dotychczas  szczęśliwie 
tematy polityczne były pomijane. Od roku 89 minęło 20 lat i nikt tym tematem się nie zajmował. Obecnie 
weszliśmy w okres kampanii przedwyborczej i tworzymy bohatera na miarę Jana Pawła III. Gdyby z takim 
wnioskiem  wstąpiło  jakieś  noworudzkie  stowarzyszenie  to  rozumie  ale  tak  nie  jest.  Dlatego  nie  widzi 
zasadności,  aby  tak  szybko  reagować.  Osobiście  chciałby,  aby  nazwy ulic  kojarzyły  mu  się  z  naszymi 
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narodowymi  zwycięstwami  a  my ciągle  szukamy porażek.  Tadeusz  Jasiński  był  wychowankiem Zakładu 
Dobroczynności czyli czegoś w rodzaju obecnych Domów Dziecka dlatego zasadne byłoby nazwanie takiego 
Domu jego nazwiskiem w ramach edukacji przyszłych pokoleń.

na posiedzenie powracają radny Andrzej Cyman i Bogusław Frącek

Radny Zbigniew Radgowski -szukajmy naszych lokalnych bohaterów.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan – nie zgadza się z argumentem radnego Daszkiewicza, że 
sprawa nadania nazwy ulicy jest sprawą polityczną.  Myśli, że główną przyczyna takiego wystąpienia jest 
obchodzona w tym roku 70 rocznica agresji niemieckiej i radzieckiej.

Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź zapytania  do projektu uchwały  w 
sprawie zmiany nazwy ulicy.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie zmiany nazwy ulicy

Rada  Miejska  3  głosami  „za”  przy  15  głosach  „przeciw”  i  2  „wstrzymujący  się  od  głosowania” 
odrzuciła projekt uchwały.

o) w sprawie nadania nazwy ulicy.

Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego Joanna Kołodziej - radny Rady Miejskiej w Nowej Rudzie, Pan 
Michał Prokopczak wystąpił z interpelacją o nadanie nieruchomości oznaczonej geodezyjnie obr.7, AM 14, 
dz. nr  64/5, 64/1, 64/6, 52/3, 1/32  nazwy ul. Garażowa. Nieruchomość w granicach w/w działek stanowi 
drogę dojazdową do ciągu ok.280 garaży oraz ogródków działkowych. Gmina jako właściciel nieruchomości 
ponosi  nakłady  związane  z  utrzymaniem  drogi  w  dobrym  stanie  poprzez  jej  modernizację  i  budowę 
oświetlenia.

Radny Janusz Staniocha – opinia Komisji  Porządku Publicznego i  Komunikacji  nt.  projektu uchwały jest 
pozytywna.

Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź zapytania  do projektu uchwały  w 
sprawie nadania nazwy ulicy.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie nadania nazwy ulicy.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 15 głosami „za” , przy 2 „wstrzymujących się od głosowania”  podjęła:

Uchwałę nr 313/XXXVIII/09

w sprawie nadania nazwy ulicy.”

p)  w  sprawie  określenia  liczby  przeznaczonych  do  wydania  w  roku  2010  nowych  licencji  na 
wykonywanie transportu drogowego taksówką na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda. 

Sekretarz Miasta Małgorzata Łazorko – Jańska - w ubiegłym roku Rada Gminy określiła liczbę 5 nowych 
licencji  na  wykonywanie  transportu  drogowego taksówką  na terenie  Gminy Miejskiej  w Nowej  Rudzie 
przeznaczonych do wydania w roku 2009. Do dnia 31 października 2009r. w/w liczba licencji nie została 
wykorzystana, wydano tylko 2 nowe licencje. Według stanu na dzień 31 października 2009r. liczba licencji 
na wykonywanie transportu drogowego taksówką wynosi 26.  

Radny Janusz Staniocha – opinia Komisji  Porządku Publicznego i  Komunikacji  nt.  projektu uchwały jest 
pozytywna.

Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź zapytania  do projektu uchwały  w 
sprawie  określenia  liczby  przeznaczonych  do  wydania  w  roku  2010  nowych  licencji  na  wykonywanie 
transportu drogowego taksówką na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda. 
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Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie  określenia  liczby  przeznaczonych  do  wydania  w  roku  2010  nowych  licencji  na  wykonywanie 
transportu drogowego taksówką na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 16 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 1 „wstrzymującym się od 
głosowania”  podjęła:

Uchwałę nr 314/XXXVIII/09

w sprawie określenia liczby przeznaczonych do wydania w roku 2010 nowych licencji na wykonywanie  
transportu drogowego taksówką na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda.” 

q)w  sprawie  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2010. 

Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej - podjęcie przez Radę Miejską w Nowej Rudzie uchwały w 
sprawie  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2010 pozwoli na wykonywanie zadań własnych nałożonych ustawą o 
wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz ustawą o przeciwdziałaniu narkomanii i 
na wydatkowanie przeznaczonych na ten cel środków finansowych. Środki finansowe przeznaczone na ten 
cel pochodzą z opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, które wnoszone są w 
ustawowych terminach.

Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych odrzucała powyższy projekt uchwały wprowadzając 4 
poprawki. W rozdziale III  pkt. 1 kwotę 14 tys  zmniejsza się do kwoty 10 tys.

     pkt. 2 kwotę 105.371zł zmienia się na kwotę 120.871 zł

     pkt  4 kwotę 113 tys zmienia się na kwotę 105 tys

       w rozdziale IV pkt. 1 kwotę 13.500zł  zmienia się na kwotę 10.000,-zł

Komisja  wprowadza  zmiany  w  celu  zwiększenia  środków  na  realizację  szkolnych  programów 
profilaktycznych. 

Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński – chciałby uzasadnić kwoty zapisane w projekcie uchwały dot. szkolnych 
programów profilaktyki i  środków na pozalekcyjne zajęcia sportowe. W związku z wnioskami komisji  o 
zwiększenie dofinansowania na miejski sportu w tym roku została zwiększona kwota dofinansowania na 
pozalekcyjne  zajęcia  sportowe.  Kwota,  która  została  zapisana  na  zajęcia  sportowe  jeszcze  nie  w pełni 
pokrywa tegoroczną ilość godz. na zajęcia sportowe liczone po stawce zwiększonej od października. Jeśli 
chodzi  o  szkolne  programy  profilaktyki  zostało  to  uczynione  ponieważ  w  roku  przyszłym  będzie 
realizowany  duży  projekt  „Eurokultura”w  trzech  gimnazjach  o  wartości  ponad  500tys  zł.  na  zajęcia 
pozalekcyjne.

Radny Tomasz  Kuczaj  –  rozmawiamy o  zajęciach  profilaktycznych,  których  źródłem finansowania  jest 
MPPiRPA a Burmistrz mówi o środkach na zajęcia wyrównawcze. KSS przez całą kadencję wskazuje, że 
źródłem  finansowania  programu  „Wybieram  sport”  nie  powinien  być  fundusz  profilaktyczny.  Kwota 
przeznaczona  na  program „Wybieram sport”  jest  wyższa  na  2010  r  niż  była  w  2009r.  Jednak  przede 
wszystkim  sposób  przyznawania  godzin  i  rozliczania  instruktorów  jest  nieadekwatny  do  wydawanych 
pieniędzy. Nie ma żadnego kryterium pozeznawania środków oprócz profilaktyki zajęć i tu rozpatrujemy 
tylko działania profilaktyczne a nie sportowe. Jeżeli w szkole nauczyciel opracowuje pełną dokumentację 
zajęć profilaktycznych  to w klubach sportowych nie widać tej pracy 

Radny Piotr Wróbel –  czy jest jakiś raport lub opinia z której by wynikało, które działanie jest bardziej 
skuteczne,  czy te  działania  które  są  realizowane w klubach sportowych czy te  działania  realizowane w 
szkołach.  W omawianym preliminarzu powinien  być  zawarty punkt  gdzie  środki  będą  przeznaczone  na 
opracowanie raportu o skuteczności danych działań profilaktycznych

Leszek Wójcik – nie jest taki raport prowadzony.
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Burmistrz Miasta Tomasz Kiliński  – realizacja programu „Wybieram sport” jest  zgodna z rekomendacją 
Krajowego Programu  wydawania środków z MPPiRPA. 

Radny Piotr Wróbel – jeżeli nie jest sprawa pilną uchwalenie spornej uchwały to proponuje zdjęcie jej z 
porządku obrad i przekazanie do ponownej analizy na komisje stałe rady. 

Radna Irena Caryk -wysokość funduszy w poszczególnych działach powinna wynikać z tego co miasto  chce 
osiągnąć w prowadzeniu danego programu profilaktycznego. Proponuje w w roku przyszłym wykonać taką 
diagnozę jak proponuje radny Wróbel  na ile nasz program jest skuteczny.

Radny Tadeusz Daszkiewicz – też popiera propozycję radnego Wróbla. Poinformował również, że prowadzą 
wraz  z radnym Zdzisławem Druciakiem i Leszkiem Wójcikiem kontrole prowadzenia zajęć w klubach. Z 
kontroli już wynikły pewne przemyślenia, które będą skierowane do burmistrza. 

Radny Tomasz Kuczaj – jedyny cel jaki chcemy osiągnąć to jest cel profilaktyczny.  

Burmistrz  Miasta  Tomasz  Kiliński  –  jeżeli  uchwała  nie  zostanie  przyjęta  to  nie  będzie  można  ogłosić 
niektórych konkursów dla organizacji, które do tych konkursów mogą przystąpić.

Radny Andrzej Cyman -proponuje przegłosowanie projektu w przedstawionej wersji przez burmistrza.

Radny Zbigniew Radgowski – KSS wnioskowała o odrzucenie proj. uchwały dlatego ten wniosek powinien 
być głosowany w pierwszej kolejności.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek Komisji Spraw Społecznych o odrzucenie 
projektu uchwały.

Rada Miejska  1 głosem „za” przy 14 głosach „przeciw”

odrzuciła wniosek Komisji Spraw Społecznych

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  wniosek  Komisji  Spraw  Społecznych  o 
wprowadzenie poprawek do projektu uchwały.

Rada Miejska 4 głosami „za” przy 12 głosach „przeciw” i 2 „wstrzymujących się od głosowania” 

odrzuciła poprawki wniesienie przez Komisję Sprawa Społecznych

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na rok 2010. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 15 głosami „za”, 1 głosie „przeciw” i 2 „wstrzymujących się od 
głosowania” podjęła:

Uchwałę nr 315/XXXVIII/09

w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2010. 

r) w sprawie Programu Współpracy Miasta Nowa Ruda z organizacjami pozarządowymi w 2010 roku.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej – stosownie do art. 5 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 
roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie Rada Miejska w Nowej Rudzie zobligowana jest 
corocznie do podjęcia uchwały w sprawie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na kolejny 
rok budżetowy.  Poprosił o naniesienie poprawek poprzez dopisanie  w § 8 pkt. 5 „zajęcia edukacyjno – 
wychowawcze kwota 10.000,-zł” a poprzedni pkt. 5 zostaje pkt. 6

Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie poprawki do § 8 pkt.5
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Rada Miejska 18 głosami „za”:

 przyjęła zaproponowane poprawki w § 8 pkt. 5

Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź zapytania  do projektu uchwały w 
sprawie Programu Współpracy Miasta Nowa Ruda z organizacjami pozarządowymi w 2010 roku.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie Programu Współpracy Miasta Nowa Ruda z organizacjami pozarządowymi w 2010 roku.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 316/XXXVIII/09

w sprawie Programu Współpracy Miasta Nowa Ruda z organizacjami pozarządowymi w 2010 roku.”

s)  w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w 
Nowej Rudzie.

Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej – w okresie od 19 grudnia 2007r. uchwała w sprawie ustalenia 
wysokości  opłat  za  korzystanie  z  obiektów  sportowych  przy  ul.  Kłodzkiej  16  w  Nowej  Rudzie,  była 
zmieniana już siedmiokrotnie. Chcąc ujednolicić treść tylu zmian , przygotowany został nowy tekst uchwały.

Radny Tomasz Kuczaj – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Piotr  Wróbel  -  poinformował,  że  opinia  Komisji  Gospodarczo  –  Budżetowej  w sprawie  projektu 
uchwały jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał  radnych czy mają  uwagi  bądź zapytania  do projektu uchwały w 
sprawie ustalenia wysokości  opłat  za korzystanie z obiektów sportowych przy ul.  Kłodzkiej  16 w Nowej 
Rudzie.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały  w 
sprawie ustalenia wysokości  opłat  za korzystanie z obiektów sportowych przy ul.  Kłodzkiej  16 w Nowej 
Rudzie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 317/XXXVIII/09

 w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej 
Rudzie”.

                                                                                  

Ad.5. Odpowiedzi na interpelacje.

Radni nie zgłosili uwag do otrzymanych odpowiedzi.

Ad.6. Interpelacje radnych.

Radna Regina Wałęsa –  złożyła cztery interpelacje w tematach:
1. Udrożnienia studzienek burzowych i rowów przy ul. Kwiatkowskiego, systematyczne czyszczenie ul. 
Kwiatkowskiego oraz wykonania chodnika przy ww. ulicy.
2. Zamontowania progów zwalniających na osiedlu Waryńskiego.
3. Wykonania rowu melioracyjnego za posesją przy ul. Kwiatkowskiego 64.
4. wykonania przejścia dla pieszych na skrzyżowaniu ul. Kwiatkowskiego z osiedlem XXX-lecia.
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Ad. 7. Zapytania radnych. 

Radni nie zgłosili zapytań. 

Ad.8. Sprawy różne.

Radny  Jerzy  Pulit  –  prosi  o  przygotowania  kalkulacji  kosztów  dot.  odtwarzania  hejnału  w   postaci 
elektronicznej i zatrudnienia hejnalisty. 

Radny Piotr Wróbel – prosi o sprawdzenie w jaki sposób powstaje duża kałuża wody ul. Kłodzka zjazd do 
byłej stacji TRANSGÓR. Prawdopodobnie jest to wynik dziań spółki Ciepłownictwo.

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Behan –  przypomina radnym, że w Biurze Rady jest do pobrania 
projekt budżetu a także apeluje do komisji stałych rady o rozpoczęcie prac nad projektem budżetu miasta 
Nowa Ruda na rok 2010.

 
Ad. 9. Zakończenie obrad.

W związku  z  brakiem głosów i  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący Rady Miejskiej  zamknął 
XXXVIII sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: 
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